

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, today announced that the Department has agreed to purchase the Canada Council collection of Canadian paintings, sculptures, graphics and tapestries. This collection which is made up of 287 works of art is representative of the best work of a large number of Canadian artists in the 1960s, and has recently been shown in the major public galleries in Canada under the auspices of the National Gallery where it is currently being exhibited.

The collection will supplement the art work commissioned for the Department's new headquarters now under construction on Sussex Drive, Ottawa. Items will be placed in areas to which the public will have access and other areas such as the Conference area where they will be seen by distinguished visitors. They may also be displayed at Canadian embassies abroad.

The funds obtained by the Canada Council from the sale will be used to purchase more works of art by living Canadian artists.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui que le Ministère a accepté d'acheter la collection de tableaux, sculptures, graphiques et tapisseries canadiens du Conseil des Arts du Canada. Cette collection, composée de 287 oeuvres d'art, comprend certaines des meilleures oeuvres d'un grand nombre d'artistes canadiens des années 1960. Elle a récemment été exposée dans les principales galeries publiques du Canada sous les auspices de la Galerie nationale, où on en fait présentement l'exposition.

La collection complétera l'oeuvre d'art qui ornera le nouveau siège du Ministère présentement en construction sur la Promenade Sussex à Ottawa. Les pièces seront exposées dans des endroits accessibles au public ainsi qu'en d'autres lieux, comme les nouvelles salles de conférences, où de distingués visiteurs pourront les admirer. On en exposera également dans des ambassades du Canada à l'étranger.

Les fonds que leur vente procurera au Conseil des Arts du Canada serviront à acheter d'autres oeuvres d'artistes canadiens contemporains.